



24-25-26 JANUARY 2020

**German text see below**

Press Release

## **Snow Polo World Cup St. Moritz – Finals day delivers world class polo ‘On top of the world’ with team St. Moritz winning gold**

*St. Moritz, 26 January 2020.* **The by-line of St. Moritz is ‘Top of the World’ and sitting in the packed grandstands for the Finals today it does truly feel like there is no place better to be anywhere on the globe. Record crowds have descended upon the iconic frozen lake, set in the beautiful, sun-bathed setting of the Engadin Valley, to watch the snow polo giants do battle. The sunshine is super-hot, the champagne ice chilled, the setting unbeatable and the polo is truly world-class.**

The first match of the day was the La Martina Trophy played between Badrutt’s Palace and Maserati for third and fourth place. Melissa Ganzi made history last year by being crowned as the ‘First Lady of Snow Polo’ to secure victory for her team as the first female player to do so. This year it was another first for the Ganzis as Melissa was joined on her team by her husband Marc ‘The Red Cobra’. The couple are the first husband and wife duo to play in a Final in St. Moritz - and what a match it was. Those that had been expecting the players to merely go through the motions were proved wrong from the first throw-in as Maserati seized on the ball and scored within seconds of the starting bell; quickly capitalising on the 2½ goal lead they had for goal allowance.

But the impressive work rate of the USA’s premier player, Nic Roldan teamed with the amazing 8 goal skills of his teammate Alejandro Novillo Astrada showed that Badrutt’s meant business from the get-go and were clearly not taking the Maserati attack lightly as they swiftly notched up two goals to make it anybody’s game 3½-2 in Maserati’s favour at the end of the first chukka. As the teams fought for possession in a wonderful, almost whistle-less passage of play, an amazing goal from Roldan and one in reply from Adrian Laplacette Jr. meant it was too close to call at half-time with the scores resting at 5½-3. There was no score in the third chukka, but this did not reflect the end-to-end display of world-class polo as the battle for third place continued. The fourth chukka was edge of the seat stuff as Swiss National Team player Fabio Meier delighted the crowd with an amazing goal for Maserati to match that of any higher handicapped player. However, Meier’s goal seemed to ignite the afterburners of the Badrutt’s Palace team with Novillo Astrada scoring from a great set-up by Melissa Ganzi, followed just 30 seconds later by him once again finding the posts. In a nail-biting cliff-hanger and with just over a minute on the clock, it looked as though last years’ champions were going to pull a proverbial rabbit out of the hat as a penalty was awarded to them. But it was not to be as the ball went wide, final time was called and Maserati ran out the winners with a close victory of 7½ goals to 5.

### **An expected Clash of the Titans**

So it was on to the climax of the weekend: The Final between Azerbaijan - Land of Fire and St. Moritz. After the clash between these two teams only yesterday which resulted in a very close score, it was certainly hard to predict who would be victorious. Talk in the players’ ranks was of an expected Clash of the Titans with both teams giving their all to secure the coveted title in this, the 36th year. The Azeri team started with a half goal advantage due to handicap, but despite expectations of a cohesive and multi-faceted attacking style, the boys



24-25-26 JANUARY 2020

in white did not ignite their polo fires and the result was that Valery Mishchenko's 'Red Devils' in the iconic scarlet shirts of St. Moritz found the posts twice before the half time bell with nothing in reply from the Azeris. In the second half, the Azerbaijan - Land of Fire team rekindled their polo flame and began to give 10 goal arena player Max Charlton and 4 time-winner of the event, Nacho Gonzales, something to think about with a changed game plan. However, together, team St. Moritz played strong, close polo and despite their best endeavours, the Azeri team could not sufficiently shut down Max Charlton and his red shirted polo assassins in their quest for victory. With the wind beginning to pick up, it meant that accuracy on goal was hard, and two pivotal goal chances were missed by Azerbaijan, but it was a case of third time lucky as a goal from the Azerbaijan Captain, the talented Elchin Jamalli signalled the start of their offensive attack bringing the scores to a close 1½ -3.

The fourth chukka was thrilling, but it was Robert Strom who needs a special mention – the Frenchman's work rate was off the chart, with an easy, fluid style that attracted little response from the two mounted umpires. His endeavours were rewarded with a great goal that sealed the deal for his team. As the final bell sounded the final score was 1½ -4.

The Snow Polo World Cup St. Moritz Trophy, sponsored by Chopard, was presented by Evelyne Sutter, Manager of the Chopard Boutique St. Moritz and Marijana Jakic, Brand Manager St. Moritz to a delighted Valery Mishchenko. The four winning players each received a Mille Miglia Chopard watch.

The best Playing Patron, presented by Piero Dillier, Eviva Polo St. Moritz, was awarded to Fabio Meier. The Most Valuable Player was awarded to Max Charlton, who received a Chopard Alpine Eagle St. Moritz Edition, as sponsored by Chopard. Whilst the Polo Times Best Playing Pony was awarded to Casanova played by Nacho Gonzalez for the majority of the fourth chukka, who received a bespoke pony rug and 200 Swiss Francs for the grooms.

And so, after such an amazing three days of fantastic polo, the birthplace of polo bid farewell to the 36th edition of the event. The Snow Polo World Cup St. Moritz 2020 had managed to surpass all expectations and had once again been a triumph at every level and a credit to Reto Gaudenzi and his 250 strong team. The iconic resort of St. Moritz had achieved the pinnacle of beauty, hospitality and world class polo. If you were not here this year, you have missed out on something truly special. Be sure to make a note right now of The Snow Polo World Cup St. Moritz 2021 on 29, 30 & 31 January 2021!

#### **Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd**

1985 saw the first-ever polo competition on snow – the world premiere was staged in St. Moritz. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Vice-president and CEO), and Arndt Küchel. Dr Thomas Rinderknecht and Peter A. C. Blum are on the Advisory Board; Jürg Reinger is the Managing Director. A well-rehearsed team of local hotels, businesses, and experts, the town of St. Moritz and their See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit [www.snowpolo-stmoritz.com](http://www.snowpolo-stmoritz.com).



24-25-26 JANUARY 2020

Medienmitteilung

## On Top of the World: Der Final-Tag wartet mit Weltklasse-Polo auf und endet mit einem Sieg für Team St. Moritz

*St. Moritz, 26. Januar 2020.* Das Motto von St. Moritz lautet "Top of the World". Und wenn man am Finaltag auf einer der gut besuchten Tribüne sitzt und sich die Spiele anschaut, dann fühlt es sich tatsächlich so an, als gäbe es keinen besseren Ort auf der Welt. Eine rekordverdächtige Anzahl an Besuchern hat sich auf dem gefrorenen See im wunderschönen und sonnigen Engadin eingefunden, um den Giganten des Snow Polo bei ihren Kämpfen zuzuschauen. Die Sonnenstrahlen sorgen für Wärme, der Champagner ist eisgekühlt, die Atmosphäre einzigartig und das Polo Weltklasse.

Das erste Turnier des Tages war die La Martina-Trophy zwischen den Teams Badrutt's Palace und Maserati. Gespielt wurde um die Plätze drei und vier. Melissa Ganzi schrieb im vergangenen Jahr Geschichte, als sie als "First Lady of Snow Polo" gekrönt wurde und sich als erste weibliche Spielerin den Sieg für ihr Team sicherte. In diesem Jahr war es eine weitere Premiere für die Ganzis, denn Melissa wurde von ihrem Ehemann Marc "The Red Cobra" in ihrem Team unterstützt. Die beiden sind das erste Ehepaar, das in einem Finale in St. Moritz spielte – und was für ein Spiel das war! Diejenigen, die dachten, dass die Spieler nicht mit volstem Einsatz spielen würden, haben sich vom ersten Einwurf an getäuscht, denn Maserati eroberte sich den Ball und erzielte innerhalb von wenigen Sekunden nach dem Startschuss ein Tor. Sie nutzten die Führung von 2½ Toren geschickt aus, um ihr Ziel zu erreichen.

Der hohe Arbeitsrhythmus von Amerikas Nummer 1 Polo Spieler Nic Roldan und seinem kongenialen 8-Goal Teamkollegen Alejandro Novillo Astrada zeigte klar, dass das Team Badrutt's Palace die Attacken des Gegners nicht auf die leichte Schulter nahm. Sie konnten zwei Tore erzielen und den Rückstand so zum Ende des ersten Chukkers auf 3½-2 verkürzen. Im zweiten Chukker kämpften die Teams in einem wunderbaren Spiel fast ohne nennenswerte Unterbrüche um den Besitz des roten Balls. Und so stand es zur Halbzeit der Partie nach einem grossartigen Goal von Roldan und einem nicht minder eindrucksvollen Tor von Adrian Laplacet Jr. 5½-3. Im dritten Chukker gab es keine Tore, was die Attraktivität dieser kämpferischen Weltklasse Partie jedoch überhaupt nicht schmälerte. Das vierte Chukker bot erneut spektakulären Polosport. Fabio Meier, Mitglied der Schweizer Polonationalmannschaft, begeisterte das Publikum mit einem tollen Tor für sein Team Maserati. Das Goal war der Auftakt zu einer Aufholjagd der Extraklasse der Equipe Badrutt's Palace. Zuerst traf Novillo Astrada dank eines tollen Passes von Melissa Ganzi, nur um 30 Sekunden danach erneut ein Tor zu schießen. In einem äusserst spannenden Schlusspurt erhielt das letztjährige Siegerteam Badrutt's Palace einen Penalty, den es aber nicht verwerten konnte. Und so ging der Sieg um die LA MARTINA TROPHY mit 7½ zu 5 Toren zwar knapp, aber verdient an das Team Maserati.

Zu guter Letzt der Höhepunkt des Wochenendes: das Endspiel *Azerbaijan Land of Fire* gegen *St. Moritz*. Nach dem Aufeinandertreffen vom Samstag, das äusserst knapp ausgefallen war, war der Ausgang des Finalspiels schwer vorherzusagen. Die Spieler stellten sich auf einen "Kampf der Titanen" ein, in dem beide Teams das Äusserste geben würden, um in der 36. Ausgabe des Turniers den Pokal für sich zu erobern. Die Azeris gingen aufgrund des Team-Handicaps mit einem halben Punkt Vorsprung ins Spiel und die Zuschauer freuten sich

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER | TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich  
T +41 79 305 7500 · [media@snowpolo-stmoritz.com](mailto:media@snowpolo-stmoritz.com) · [www.snowpolo-stmoritz.com](http://www.snowpolo-stmoritz.com)

Seite 3 von 6



24-25-26 JANUARY 2020

darauf, wieder ihr gut eingespieltes, taktisch abwechslungsreiches Angriffsspiel zu sehen. Aber das Feuer wollte nicht zünden: Teamcaptain Valery Mishchenkos «Rote Teufel» des Teams *St. Moritz* konnten bis zur Halbzeit zwei Tore erzielen, die in weiss spielenden Azeris blieben so blass wie torlos.

In der zweiten Spielhälfte fand das Team *Azerbaijan Land of Fire* dann zu seiner Bestform zurück. Die Aseris änderten geschickt ihre Spieltaktik und brachten damit die *St. Moritzer* mit dem 10-Goal-Arena-Spieler Max Charlton und dem vierfachen *St. Moritz*-Gewinner Nacho Gonzalez in Bedrängnis. Doch die *St. Moritzer* liessen sich nicht aus der Fassung bringen, blieben immer nah am Mann und spielten letztlich überragend stark. *Aserbaidshan* konnte dem Siegeswillen von Max Charlton und seinen Teamkollegen nichts entgegenhalten. Der aufkommende Wind verringerte die Treffsicherheit zusätzlich und so verspielte das in weissen Shirts spielende *Aserbaidshan* zwei entscheidende Torchancen. Beim dritten Versuch gelang dem talentierten Team Captain der Weissen, Elchin Jamalli, dann doch ein Treffer; mit seinem 1½ zu 3 läutete er eine neue Offensive seines Teams ein.

Auch das vierte Chukker war hoch spannend. Der für *St. Moritz* spielende Franzose Robert Strom zeigte ein Spiel für die Götter – in einer flüssigen Leichtigkeit, an der auch die beiden berittenen Schiedsrichter nichts auszusetzen hatten. Sein Einsatz wurde mit einem grandiosen vierten Tor für sein Team belohnt, und besiegelte gleichzeitig den Sieg. Beim letzten Glockenschlag stand das Spiel 1½ zu 4 für *St. Moritz*.

Die 'Snow Polo World Cup St. Moritz Trophy', mit freundlicher Unterstützung von Chopard, wurde von Evelyne Sutter, Geschäftsführerin Chopard St. Moritz, und Marijana Jakic, Brand Manager St. Moritz, an den überglücklichen Valery Mishchenko überreicht. Die vier Gewinner durften eine 'Mille Miglia' Sportuhr von Chopard entgegennehmen. Als 'Best Playing Patron' wurde der Schweizer Fabio Meier ausgezeichnet; der Preis wurde ihm überreicht von Piero Dillier, Präsident von Evviva Polo St. Moritz. Bester Spieler wurde Max Charlton, der somit gleich zwei der begehrten Luxusuhren von Chopard nach Hause bringen konnte: ihm wurde die 'Alpine Eagle St. Moritz Edition' in Edelstahl überreicht. Für seinen Hengst 'Casanova' durfte Nacho Gonzalez den Preis für das 'Polo Times Best Playing Pony' entgegennehmen: eine personalisierte Pferdedecke für das Pony und CHF 200 für den Groom.

Nach drei Tagen packenden Polospiels ging an der Geburtsstätte des Snow Polo die 36. Ausgabe dieses Turniers zu Ende. Der Snow Polo World Cup St. Moritz 2020 übertraf in jeder Hinsicht alle Erwartungen. Reto Gaudenzi und seinem Team von 250 Personen gelang es wieder, einen Höhepunkt zu inszenieren: *St. Moritz* stand einmal mehr für Schönheit, Gastfreundschaft und Polo der Weltklasse. Wer die nächste Ausgabe dieses aussergewöhnlichen Anlasses nicht verpassen möchte, sollte sich das Datum des Snow Polo World Cup St. Moritz am 29., 30. und 31. Januar 2021 bereits jetzt vormerken.

#### Media services Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 [media@snowpolo-stmoritz.com](mailto:media@snowpolo-stmoritz.com)

#### Evviva Polo St. Moritz Ltd

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 [reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com](mailto:reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com)

Jürg Reinger +41 79 402 92 75 [juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com](mailto:juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com)



24-25-26 JANUARY 2020

### Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2020

Team sponsors	St. Moritz, Maserati, Badrutt's Palace Hotel, and Azerbaijan Land of Fire
Global Lead Partner	Deutsche Bank Wealth Management
Official Outfitter	La Martina
Trophy sponsors	St. Moritz, La Martina, Maserati, Deutsche Bank Wealth Management
Helmet sponsor	NetJets
Official hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Official partner hotel in Zürich	Hotel Schweizerhof
Official restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, CHE CHA, HATO
Sponsors	Maura Wasescha, SBS Swiss Business School, NetJets, Pernod Ricard Swiss, UBV Lanz AG, Sprüngli, Azerbaijan Land of Fire, Doppelleu Boxer, Trois Pommes
VIP catering	Badrutt's Palace Hotel
Official suppliers	Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Sprüngli, Doppelleu Boxer, Cigar Must
Official airline	Etihad Airways
Guest Resort	Mauritius & Maradiva Villas Resort & Spa
Official travel agency	Finass
Medical Partner	Bethanien Privatklinik
Emergency Medical Partner	Klinik Gut
Exhibitors	Maura Wasescha, Azerbaijan Land of Fire, La Martina, Casino St. Moritz, NetJets, Ender Sport St. Moritz, cellcosmet, Bethanien Privatklinik
Catering to the public	Badrutt's Palace Hotel & local partners
Supporters	Engadine, the town of St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, St. Moritz, O. Christoffel AG, Blasto
Official affiliated club	Polo Park & Country Club Zürich
TV partner	ENJY.TV St. Moritz
Official magazines	The Polo Magazine, Polo Times
Media partners	The Polo Magazine, The Luxury Report, La Polo International, Polo Quarterly, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo Luxury & Country Life magazine, La Bocha, good style mag, Pololine, Polo & Lifestyle The London Magazine

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · GRAUWILER I TESTA Public Relations · Mantelgasse 10 · CH-8008 Zürich  
T +41 79 305 7500 · [media@snowpolo-stmoritz.com](mailto:media@snowpolo-stmoritz.com) · [www.snowpolo-stmoritz.com](http://www.snowpolo-stmoritz.com)



24-25-26 JANUARY 2020

## Teams of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2020

### Team Maserati

1	Team Captain Kutlay Yaprak	+1	TUR
2	Valentin Novillo Astrada	+6	ARG
3	Adrian Laplacette Jr.	+6	ARG
4	Fabio Meier	+1	CH

### Team Azerbaijan Land of Fire

1	Team Captain Elcin Jamalli	+2	AZE
2	Pato Bolanteiro	+4	AZE/ARG
3	Agustin Kronhaus	+3	AZE/ARG
4	Santiago Marambio	+6	ARG
Reserve			
	Ali Rzayev	+0	AZE
	Rashad Hasanov	+0	AZE

### Team Badrutt's Palace Hotel

1	Team Captain Melissa Ganzi	+0	USA
2	Marc Ganzi	+2	USA
3	Nic Roldan	+8	USA
4	Alejandro Novillo Astrada	+8	ARG

### Team St. Moritz

1	Zhanna Bandurko / Valery Mishchenko	+0	RUS
2	Robert Strom	+5	FRA
3	Max Charlton	+6	ENG
4	Nacho Gonzalez	+6	ENG

### Umpires

Olivier Ellis	Head Umpire	GBR
Charles Seavill	Umpire	ENG
Marcelo Garrahan	Umpire	ARG